



## Referat fra skolebestyrelsesmøde

Onsdag den 3. april 2024 kl. 17.00-19.00 på Møllehøjskolen. Efterfølgende er der valgmøde til skolebestyrelsen kl. 19.00.

Afbud: Flemming, Kristian

Til stede: Majbritt, John, Stine, Anders, Asgerd, Jonas, Ann Camilla, Zenia, Erik, Monika, Helle, Kirsten, Dan

<b>Pkt. 1 (17.00-17.10)</b>	<b>Husrødder</b>  <b>REF:</b> Nye husrødder, Erik og Klara. Herudover fortsat Zenia og Monika - Husrådet har snakket omkring at der er valg til skolebestyrelsen. Der skal vælges nye husrødder. - Der opleves at toiletterne kan være lidt nussede. Der har været en snak omkring hvordan man kan lave toiletterne hyggeligere. Der er valgt toiletråd for mellemtrinnet fra 4., 5. og 6. årgang. - Husrådet har snakket om hvordan der gøres på forskellige andre steder, fx biblioteker og skoler. - Husrådet har lavet en liste over interessante emner, de gerne vil snakke om i løbet af året.
<b>Pkt. 2 (17.10-17.20)</b>	<b>Opfølgning fra sidst</b> Drøftelse om evt. oplæg angående skole-hjem-samarbejde/kommunikation  <b>REF:</b> Skolen afholder et forældrerådsmøde med forældrerådet på en årgang, sammen med SSP for at se hvad det kan.
<b>Pkt. 3 (17.20-17.50)</b>	<b>Ressourcebank v. Kristian</b> Udarbejdelse af skabelon til dokument, som kan anvendes på alle årgange, således, at ressourcebanken ensrettes.  <b>REF:</b> Skolebestyrelsen har aftalt at der laves en skabelon til alle årgange der kan benyttes så det bliver ensartet og genkendeligt. - Anders vil gerne lave en skabelon der kan benyttes til ressourcebanken. - Skolebestyrelsen vil lave et princip "brug af ressourcebank på Møllehøjskolen". - Første forslag sendes med ud, sammen med referatet - Kirsten undersøger hvilke ressourcebanker der allerede findes, og sender den til Anders.

<p><b>Pkt. 4</b> <b>(17.50-18.10)</b></p>	<p><b>Foreløbige tanker om kommende skoleår v. Kirsten</b></p> <p>Kapacitet på skolen/SFO, personale, fysiske rammer. Hvad tager vi med fra sidste år – med udgangspunkt i forældres og medarbejderes evaluering?</p> <p><b>REF:</b> Næste skoleår har vi 2 spor på 3. til 6. årgang, samt 3 spor på 0, og 1. årgang Vi får stillet pavilloner op på parkeringspladsens forreste del. Det er der vi ha valgt fordi vi tænker at det er det bedste sted i forhold til både indskoling og mellemtrin. Det er planen at pavillonerne står klar til første skoledag (1. august) – Der er samtidig afsat penge til inventar. Der er temamøde 24. april i byrådet, hvor der er skolestruktur på dagsordenen. I forhold til 3 spor på 0. årgang i dette skoleår.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi har evalueret måned for måned på 0. årgang. Så vi har tilegnet os nogle gode erfaringer i forhold til 3 hold. Efter påske har vi opdelt de 2 store (4 små) hold ud på 3 hold, der svarer til det antal klasser vi får økonomi til.</li> <li>- Vi er i gang med at kigge efter mere personale, da vi bliver flere børn</li> <li>- Det er planen vi skal ansætte en lærer, en børnehaveklasseleder og en SFO-pædagog. Vi skal i processen være opmærksomme på at der også er interne puljer, så vi ved ikke helt hvilke der ender med at skulle slås op.</li> </ul> <p>Vi har fået penge til cykelparkering langs hækken ved parkeringspladsen, så vi får omkring 40 cykelparkeringspladser mere.</p> <p>Vi har aftalt med forvaltningen at der også bliver kigget på parkeringspladserne, i forhold til hvordan det er smartest at lave det, så det passer til det brug vi har.</p> <p>Fra evaluering fra forældre der startede på 0. årgang sidste år:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Hvordan sikrer vi at de nye børn og voksne nemt kan vide hvem der er hvem når de starter på skolen. Især i den første uge hvor de kommer i SFO'en til den "særlige uge"</li> <li>- Det er rart for nogle forældre at der er mulighed for at børnene kan trykke sig ind et sted, hvor de er i SFO tiden</li> <li>- Et kort over skolen, så det er muligt at finde rundt på skolen, når man får at vide at man skal til møde i fx ViFa, Vindrosen eller andet.</li> <li>- Det er også vigtig at forældre har mulighed for at komme helt rundt på skolen, og se hvilke muligheder der er.</li> <li>- Det er super rart at der er tavler der viser hvad der sker i dag og i morgen i SFO'en</li> <li>- Samt infotavlen på modsatte side af gangen, der viser når der er særlige arrangementer i SFO'en <ul style="list-style-type: none"> <li>- Fra skolebestyrelsen måske kan grafisk afdeling hjælpe med at lave noget flot kort over skolen</li> </ul> </li> </ul>
<p><b>Pkt. 5</b> <b>(18.10-18.25)</b></p>	<p><b>Arbejdsdag i september v. Dan</b></p> <p>Er der mere nyt? Er der specifikke forbedringer/ indsatser/ aktiviteter på dagen, der skal planlægges med nu?</p> <p><b>REF:</b> Der startes op med at finde idéer til arbejdsdagen nu, så vi kan få lavet projekterne klar og bestilt materialer inden dagen, som er 14. september 2024</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Vi skal have meldt dato ud til alle forældre i et Møllenyt.</li> <li>- Skolebestyrelsen vil lave en "stand" hvor man kan møde bestyrelsen, samt bære t-shirts hvor der står skolebestyrelsen på.</li> <li>- Skolebestyrelsen laver en happening 30 august på skolen fra morgen kl. 7.00, med morgenkaffe</li> </ul>

<b>Pkt. 6</b> <b>(18.25-18.35)</b>	<b>Opfølgning på dialogmøde v. Stine</b>  Næste møde/workshop den 18. april 2024  <b>REF:</b> Det var et møde hvor der var lagt vægt på muligheden for dialog. Der var kommet et oplæg til forslag til hvad der kunne snakkes om. – Der blev snakket om muligheder. Fx hvordan man kan lave hjemmeundervisning for sygemeldte elever. – Kan der laves fælles pasning i skoleferierne i de forskellige skolefællesskaber. Ordblindeindsatsen på den enkelte skole frem for centralt, grønne sammen og andre emner. Der er møde igen d. 18. april med tilmelding 11. april.
<b>Pkt. 7</b> <b>(18.35-18.45)</b>	<b>Korte beskeder</b>  <b>Skoleleder:</b> <b>Formand:</b> <b>Undervisning:</b> <b>Fritid:</b> SFO og klub er i gang med cirkus, der har forestillinger i næste uge (14) - Klubben starter en klubmåling op, i samarbejde med klubområdet i Viborg og CUR (Center for ungdomsstudier) hvor vi måler på hvordan børn/unge og forældre oplever vores pædagogiske intentioner i virkeligheden. Det glæder vi os meget til at arbejde videre med når vi har få data. – Klubmålingen foretages af Center for ungdomsstudier, hvorfra vi til sidste personalemøde havde Søren Østergaard som oplægsholder om børn og unges trivsel og sociale liv. <b>Øvrige:</b>  <b>REF:</b>
<b>Pkt. 8</b> <b>(18.45-18.50)</b>	<b>Evt.</b>  <b>REF:</b> Mødet i april er aflyst, og punkter vil komme på i maj. Maj mødet kan evt. forlænges
	<b>Efter mødet er der valgmøde til skolebestyrelsen kl. 19.00</b>

## Årshjul og datoer

### August:

Høring omkring skolebusser

### September:

- Forretningsorden
- Principper og politikker. Hvordan får vi synliggjort vores de forskellige principper og politikker (Møllenyt?)
- Evaluering af arbejdsdagen

### Oktober:

- Eget møde: evaluering af opstarten af skoleåret. Tovholder: John
- Princip for "Principper for undervisningens organisering"
- Fælles med Overlund: evaluering af overgangen fra 6. til 7. årgang
- Gennemgang og eventuelle rettelser i forhold til skolebestyrelsens beskrivelser på skolens hjemmeside

### November:

- Tema: skole-hjem-samarbejdet. Tovholder: Kristian
- Hvordan er skolebestyrelsen synlig på de forskellige årgange, og hvor meget skal skolebestyrelsen "blande" sig i forældrerådernes arbejde? Hvilken hjælp er der behov for? Hvordan gør vi, så de gode ting, der allerede virker, følger med et nyt forældreråd samtidig med, at forældrerådene har mulighed for at finde på og udvikle.
- Drøfte skole-hjem-samtalerne
- Hvordan/hvor meget/lidt kommunikeres på Aula (skole/hjem)
- Hvordan sikrer vi, at alle forældre føler sig som en del af fællesskabet?

### Januar:

- Frivillighed: hvordan arbejder vi med frivillighed? Er det en ressourcebank? Er det faste "hjælpere"? Eller noget helt tredje?
- Tovholdere: Stine og Majbritt vil stå for at lave noget om punktet "frivillighed".
- fokus på skolebestyrelsesvalg (kaffe-event)
  - budget/økonomi

### Februar:

- Børnetrivsel: seneste trivselsmåling og tendenser over tid. Tovholder:

### Marts:

- Personaletrivsel. AMR på besøg. Tovholder:
- Frivillighed, fortsat fra tidligere
- Ressourcebank, fortsat fra tidligere

### April:

Styrelsesvedtægter og skolebestyrelsens beføjelser. Tovholder:

### Maj:

	<p>AMR på besøg i forhold til APV Ikke fastsat</p> <p><b>Juni:</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Afslutning af skoleåret og evaluering af årets temaer og arbejde</li><li>- Ting til næste skoleår</li></ul>
	<p><b>Mødekalender 2023-24</b></p> <p>17. august kl. 17-19 20. september kl. 19-21 30. oktober kl. 17-20 (fælles med Overlund) 29. november kl. 19-21 9. januar kl. 17-19 20. februar kl. 17-19 18. marts kl. 19-21 25. april kl. 17-19 13. maj kl. 17-19 6. juni kl. 18-21</p>